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Goedenavond. Eerst maar even voorstellen. Ik ben Henk Santing, in het dagelijks leven vooral actief 

in de politiek in Assen. Maar vanavond ben ik hier als voorzitter van de Stichting Volgbaar Onderwijs. 

Een stichting voortgekomen uit het ouderplatform HAVOplus. Waardoor onze roots gevormd worden 

doordat we kinderen met bijzondere talenten een plek in het reguliere onderwijs willen geven. Met 

de vorming van de stichting is dat doel verbreed naar alle kinderen. 

Wij hebben de afgelopen 15 jaar veel in onderwijsland gezien en ervaren. Ouders op weg geholpen 

als ze dreigden vast te lopen. In Groningen met de Harm Jan Zondag een concept neergezet om tot 

kleinere klassen te komen en een coach voor kinderen in school. Zeker weten doen we het niet, maar 

het lijkt dat dit bijzondere en succesvolle concept niet paste in de standaard van het overkoepelende 

bestuur. Net als dat de ODC in Groningen is verdwenen. 

In de Haagse onderwijstoren voor het MBO hebben wij er voor gezorgd dat er een wet is gekomen 

waarin het toelatingsrecht voor alle kinderen geregeld is. Geen uitsluiting meer op bijzondere 

talenten omdat je toch gewoon de gevraagde vooropleiding hebt gehaald. 

Maar we hebben ook gezien dat het onderwijs steeds meer geleefd wordt door het systeem én het 

geld. Er zijn nu vooral nog grote instellingen. Want schaalvoordelen helpen, is het devies. Maar ook 

die instellingen hebben het al moeilijk genoeg om de veelheid aan opleidingen en 

afstudeerrichtingen vorm te geven. Met ook nog eens hoge kosten voor bijvoorbeeld technische 

vakken. 

En daar waar je zou verwachten dat de zeggenschap van die instellingen over de invulling van 

passend onderwijs juist de kwaliteit en de slagkracht zou vergroten, horen we ook gisteren weer de 

leerkrachten klagen over de toegenomen werkdruk en het gebrek aan ondersteuning. 

Tot slot moeten die instellingen ook nog opboksen tegen het spook van de krimp in de kleinere 

plaatsen waar ze gevestigd zijn. 

Het is overigens niet overal kommer en kwel. Er zijn genoeg prachtige voorbeelden in Nederland. 

Laatst op tv nog een rapportage over een school in Zeeland. Ze hebben zichzelf opnieuw uitgevonden 

en pakken de zaken anders aan. De energie die daar vanuit gaat, maakt het prettig om er naar school 

te gaan als leerling én als docent. 

Maar goed. Wat brengt ons als Stichting Volgbaar Onderwijs vanavond hier naar deze 

informatiebijeenkomst in Tynaarlo. Daar neem ik u graag in mee. 

Uiteraard zijn wij hier vanwege de ontwikkelingen rond de vestiging van het Harens Lyceum in 

Zuidlaren. De instroom van leerlingen aldaar heeft wel een onbehoorlijk dieptepunt bereikt. We 

hebben net het Openbaar Onderwijs Groningen hierover gehoord. Hun conclusie daaruit is helder: 

sluiten. 

De poging om andere schoolbesturen hiervoor te interesseren heeft ook geen resultaat gehad. Niet 

echt vreemd natuurlijk gezien de ontwikkeling van deze vestiging. Bovendien, het betekent voor hen 

ook een mogelijke toestroom van leerlingen in die plaatsen waar zij al gevestigd zijn. Alleen maar 

gunstig in deze tijden. 

We hebben ook de ouders horen spreken. Zij vinden dat Zuidlaren, met omliggende dorpen, goed 

voortgezet onderwijs verdient. Begrijpelijk. 

  



Maar hoe haalbaar is dit allemaal? 

 

Even wat cijfers van de site van de gemeente zelf. 

Tynaarlo heeft in 2017 ruim 33.000 inwoners. 

325 geboorten in het afgelopen jaar 

3023 leerlingen in het basisonderwijs 

817 leerlingen in het voortgezet onderwijs verdeeld over 2 VO scholen, het Terra in Eelde en het 

Harens Lyceum in Zuidlaren. 

En dan is er nog een groep van enkele honderden leerlingen die niet in Tynaarlo onderwijs volgt. Een 

belangrijk deel hiervan volgt speciaal onderwijs in bijvoorbeeld Groningen  

Na deze cijfers over Tynaarlo, een vergelijking met een andere gemeente, Midden Drenthe met 

Beilen als centrale plaats. Ook in Midden Drenthe ruim 33.000 inwoners. Aldaar in Beilen 2 bloeiende 

voorgezet onderwijs scholen. En die zitten dan ook nog eens in Beilen zelf. 

Dat brengt ons terug bij de vraag waarom er in Tynaarlo niet ruimte zou zijn voor 2 voortgezet 

onderwijs scholen? 

Dat wordt natuurlijk mede bepaald door het aantal opgroeiende kinderen alhier. Maar dat is niet het 

enige. En je kan daarom ook niet alleen naar schoolbesturen kijken. Het is vooral ook het resultaat 

van het antwoord op de vraag, wat voor gemeente je wil zijn? 

Een krimpgemeente? Een forensendorp? Een Zuidlaren voor de ouderen? 

Wat mij aangaat is dit het antwoord op de vraag “volg je als gemeente de hoofdstroom of ben je 

bereid om je een eigen, van die hoofdstroom afwijkende visie eigen te maken en daar voor te gaan”. 

In dat laatste geval, willen wij graag bezien of we aan de realisatie van zo’n visie kunnen bijdragen. 

Als toekomstige schoolbestuur van slechts één school. Een meer inclusief voortgezet onderwijs 

school ook. Misschien ook een school waarin je gewoon ook je einddiploma kan halen op de HAVO 

en het VWO. Een concept dat óók tegen die hoofdstroom ingaat. 

Dat zal zeker de nodige creativiteit gaan vergen, gezien ook de situatie waarin de vestiging in 

Zuidlaren zich nu bevindt. En, het vraagt ook een grote bereidheid tot samenwerking. Met 

bijvoorbeeld de gemeente Tynaarlo, het bedrijfsleven ook, en zeker ook met de diverse gevestigde 

schoolbesturen uit de regio. 

Tot zover. 

Dank u wel. 

Stichting Volgbaar Onderwijs 

Henk Santing, voorzitter 

06-40053951 

 

 


